
PROTOKÓŁ nr VIII/2024 projekt

Sesji Rady Gminy Poświętne z dnia 26.11.2024 r.

Ad. 1.  Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy.

Po odmówieniu modlitwy i odczytaniu informacji dotyczącej transmitowania i utrwalania 

obrad,  Przewodnicząca Rady  Elżbieta Fiedorek o godzinie 10:10  otworzyła VIII  sesję 

Rady Gminy Poświętne IX kadencji.

Stwierdziła, że w sesji  uczestniczy  14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały.

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad.

Wójt Mariusz Gołaszewski  zgłosił zmianę porządku obrad poprzez dodanie pkt  6 o treści 
„Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia 
międzygminnego”.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” (protokół w z głosowania w załączeniu) przyjęła zmianę do 
porządku obrad VIII  sesji Rady Gminy.

Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła przegłosowanie całego porządku obrad.
Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach  „wstrzymujących  się”  (protokół  w  z  głosowania  w  załączeniu)  przyjęła  z 
uwzględnieniem przegłosowanych zmian następujący porządek obrad VIII  sesji 
Rady Gminy:

1. Otwarcie obrad  VIII sesji Rady Gminy Poświętne.
2. Przyjęcie porządku  obrad. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Poświętne na lata 2024-2028.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. 
5. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi  Białostockiemu  na  realizacje  zadania  inwestycyjnego  na  drodze 
powiatowej  na  terenie  Gminy  Poświętne:  „Przebudowa  z  rozbudową  drogi 
powiatowej Nr 1562B na odcinku drogi 681-Kamińskie Wiktory na terenie Gminy 
Poświętne”.

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego.

7. Przedstawienie informacji o pracy wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.
8. Interpelacje i zapytania Radnych.
9. Sprawy różne.

10. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy Poświętne.
11. Zamknięcie obrad. 

Ad. 3.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Poświętne na lata 2024-2028.



Wójt poinformował, że  dochody majątkowe w wysokości 920.147 zł zostają dodane do 
roku 2025 r. w związku z przesunięciem na kolejny rok inwestycji na drodze gminnej w 
miejscowości  Porośl  Wojsławy.  W budżecie  2025  r.  zabezpiecza  się  również  środki  na 
opracowanie projektu planu ogólnego gminy. Część zadania ma być dofinansowane z KPO.
Poinformował  o  limitach wydatków na 2024 r.  i  2025 r.  dotyczących rozbudowy drogi 
gminnej w miejscowości  Porośl  Wojsławy  oraz dróg gminnych na odcinku Liza Stara-
Wodźki i Poświętne-Grochy. 

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Poświętne na lata 2024-2028  (uchwała  VIII/58/2024 i  protokół z 
głosowania w załączeniu)

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r.

Wójt  przedstawił  zmiany  w  budżecie  dotyczące   przebudowy  drogi  gminnej  w  Porośl 
Wojsławy, na odcinku Liza Stara – Wodźki oraz na odcinku Poświętne – Grochy.
Poinformował  o  zwiększeniu  środków  na  zakup,  montaż,  uruchomienie  i  konfigurację 
urządzeń  i  oprogramowania  zwiększających  bezpieczeństwo  danych  otrzymywanych  i 
przetwarzanych w urzędzie gminy oraz wykonanie wiaty garażowej. Wójt poinformował o 
zmniejszeniu  dotacji  dla  Powiatu  Białostockiego   do  kwoty  991  196  zł  w  związku  z 
mniejszymi kosztami inwestycji na drodze w miejscowości Kamińskie Wiktory. 
Pani  Skarbnik  poinformowała  o  zmniejszeniu   planu  dochodów i  wydatków budżetu  o 
kwotę 76 326,00 zł zabezpieczonych uprzednio na opracowanie projektu planów ogólnych 
Gminy Poświętne oraz o zwiększeniu planu dochodów bieżących  o 1 mln z tytułu udziału 
gmin  w  podatkach  stanowiących  dochód  budżetu  państwa  oraz  z  tytułu  uzupełnienie 
subwencji  ogólnej  dla  jednostek  samorządu  terytorialnego.  Pani  Skarbnik  odczytała 
załącznik do uchwały w części dotyczącej objaśnień dokonanych zmian w budżecie gminy 
na 2024 rok. Poinformowała radnych o zwrocie niewykorzystanych środków dotyczących 
wypłat  na bon  energetyczny.

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie w sprawie  zmian w budżecie 
gminy na 2024 r. (uchwała VIII/59/2024 i protokół z głosowania w załączeniu)

Pani kierownik GOPS podziękowała radnym za przyjęcie zmian w budżecie gminy w części 
dotyczącej zwiększenia środków na utrzymanie osób przebywających w  Domach  Pomocy 
Społecznej. 

Ad.  5.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizacje zadania inwestycyjnego na 
drodze  powiatowej  na  terenie  Gminy  Poświętne:  „Przebudowa  z  rozbudową 
drogi powiatowej Nr 1562B na odcinku drogi 681-Kamińskie Wiktory na terenie 
Gminy Poświętne”.



Temat przedstawiła Skarbnik pani Anna Zawadzka. 

Pani Skarbnik poinformowała, że projekt tej uchwały jest konsekwencją zmian w WPF i 
budżecie i  dotyczy zmniejszonych kosztów na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 
Białostockiemu. Pomoc finansowa dla Powiatu Białostockiemu z budżetu Gminy Poświętne 
2024 roku w formie dotacji celowej będzie wynosiła 991 196 zł i przeznacza się ją na 
realizację  zadania  inwestycyjnego na drodze powiatowej  na  terenie  Gminy Poświętne: 
„Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1562B na odcinku droga 681 - Kamińskie 
Wiktory na terenie Gminy Poświętne”.

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Białostockiemu na realizacje zadania inwestycyjnego na drodze powiatowej na 
terenie  Gminy  Poświętne:  „Przebudowa  z  rozbudową  drogi  powiatowej  Nr  1562B  na 
odcinku  drogi  681-Kamińskie  Wiktory  na  terenie  Gminy  Poświętne”  (uchwała 
VIII/60/2024 i protokół z głosowania w załączeniu)

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego.

Temat przedstawił Wójt Mariusz Gołaszewski. 

Poinformował o zmianie poprzedniego  porozumienia międzygminnego w części dotyczącej 
odcinka dróg jaki ma być zawarty w tym porozumieniu. Po zmianach ma on obejmować 
odcinek drogi gminnej nr 107589B położonej po północnej stronie linii kolejowej E75 wraz 
z przylegającym do drogi parkingiem (w zakresie gminy Sokoły) oraz drogi na odcinku od 
mostu na rzece Ślina przez miejscowość Porośl Grzywy do miejscowości Porośl Głuchy (w 
zakresie Gminy Poświętne).

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach  „wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
zawarcie  porozumienia  międzygminnego  (uchwała  VIII/60/2024  i  protokół  z 
głosowania w załączeniu).

Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę w obradach. 

Ad. 7. Przedstawienie informacji o pracy wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.



Wójt  Mariusz  Gołaszewski  poinformował  o  rozmowach   z  Wojewodą  i  spotkaniach  w 
Urzędzie  Marszałkowskim  dotyczących  nowych  projektów,  nowych  naborów,  o 
zakończonych  inwestycjach  drogowych  o  pracach  remontowych  toczących  się  w 
świetlicach oraz remontu przyłącza kanalizacyjnego. 
Radna zadała  pytanie  dotyczące  dofinansowania  przez  gminę  dróg  powiatowych.  Wójt 
poinformował, że gmina będzie dofinansowywać powiat w remontach dróg na tyle na ile 
będzie ją stać i że musimy mieć na uwadze, że naszym zadanie własnym jest remont dróg 
gminnych, na które musimy zaplanować środki w budżecie. Wójt odpowiedział na pytanie 
radnej dotyczące prac wewnątrz świetlicy w Zdrodach Nowych. 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania Radnych.

Nie było żadnych pytań i interpelacji.

Ad. 9. Sprawy różne.

Radna  zadała  pytanie  dotyczące  odbioru   wiaduktu  w  Zdrodach  Nowych.  Wójt 
poinformował, że zamawiającym i  inwestorem było PKP. Gmina Poświętne uczestniczyła w 
odbiorze wiaduktu tylko w części dotyczącej infrastruktury drogowej.
Radny Wiesław Gołębiewski  zwrócił  się  z  prośbą o zorganizowanie wyborów sołtysa w 
Sołectwie Gołębie. Wójt poinformował, że wybory sołtysów zaplanował na luty 2025 r. i 
planuje  zmiany w regulaminie  dotyczącym wyborów na sołtysa.  Wójt  odpowiedział  na 
pytania radnych dotyczące umieszczenia znaku drogowego ograniczającego prędkość,  linii 
energetycznej oraz oczyszczenia stawu w Korabiach. 
Wójt poinformował o sposobie odbioru folii z pryzm od rolników. Zaangażowani maja być 
sołtysi, którzy ustalą termin odbioru folii.
Wójt zaprosił na 15 grudnia na spotkanie przedświąteczne i poinformował o kolejnej sesji 
połączonej ze spotkaniem opłatkowym. Na koniec poruszył kwestię oświetlenia ulicznego i 
oszczędnościach  związanych  ze  zmianą  tego  oświetlenia  oraz  zmniejszeniem  jasności 
światła. Wójt poinformował o ogłoszeniu konsultacji  dotyczących rozwoju gminy oraz o 
planowanej komisji budżetowej. 

Ad. 10. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy Poświętne.

Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady Gminy  zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” przyjęła protokół z VII sesji Rady Gminy Poświętne.

Ad. 11. Zamknięcie obrad.

O godz. 11:34 Przewodnicząca Rady zamknęła obrady VII sesji Rady Gminy Poświętne. 

Protokołowała: Monika Łapińska


